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                    Abstract
Immigration and the Public Transfer System: Some Empirical Evidence for Switzerland. —The paper deals with the distributional effects of immigration into Switzerland. The cross-section analysis for 1990 shows that the presence of resident foreigners has not put additional strain on the public purse. On the contrary, there was a favourable financial effect for the native population. The analysis reveals how important the age and qualification of the household head and the number of children in the household are. By including both monetary and real public transfer payments a compre-hensive account of the budget effects of immigration is given.


Zusammenfassung
Einwanderung und das staatliche Transfersystem: Empi-rische Evidenz für die Schweiz. —Der Beitrag analysiert die Umverteilungswirkungen der Einwanderung im Fall der Schweiz. Die Querschnittsanalyse für 1990 zeigt, daß die Präsenz niedergelassener Ausländer das Staatsbudget nicht zusätzlich belastete, sondern—im Gegenteil—eine finanzielle Entlastung der Einheimischen darstellte. Die Analyse zeigt, daß Alter und Qualifikation des Haushaltsvorstandes sowie die Kinder-zahl im Haushalt von großer Bedeutung sind. Durch den Einbezug sowohl monetärer als auch realer Transferzahlungen werden die Budgetwirkungen der Einwanderung umfassend aufgezeigt.
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